
Je hoort vaak: Een verbod op afsteken vuurwerk is niet haalbaar. 
 - dat verkondigt landelijke politiek in Den Haag…..is het beeld in de media. Want:

 Er is afgelopen jaarwisseling een recordbedrag uitgegeven aan vuurwerk
 ‘We’ zijn gehecht aan de vuurwerktraditie
 Een vuurwerkverbod handhaven is onmogelijk

Toen ik op 1 januari de  de straat op liep, zag ik een heel ander 
verhaal.
In mijn buurt lag maar weinig vuurwerkafval op straat. Her & der resten 
explosieven.

 Paar jaar geleden anders. Nwjaardsdag was opruimen van heel veel papier en 
smeulende resten

 Veegwagen van ACV hoefde dit jaar niet langs te komen
 Eigen tuin geen enkele neergestorte vuurpijl. Bijzonder.

>>>Kennelijk werkt het verbod op knalvuurwerk en vuurpijlen wel degelijk.

In sommige wijken en op enkele plekken in verder schone straten is wel héél véél vuurwerk 
afgestoken.
Aan de opgestapelde vuurwerkdozen langs de weg te zien: Geen goedkoop spul
Waarschijnlijk staat daar dat recordbedrag …. op de stoep te wachten tot iemand het opruimt. 
Bij een betrekkelijk klein aantal huizen.

Zíjn Nederlanders echt wel zo gehecht aan het geknal met O&N?
>>> Lijkt erop meeste Nederlanders al lang vrijwillig afstand van vuurwerktraditie.

Beeld van schone straten sluit aan bij cijfers:
 90% steekt helemaal géén vuurwerk af
 dus slechts 10% steekt wel vuurwerk af.
 Bijna 70% zou stemmen vóór vuurwerkverbod, aldus Citisens. 

(57% Ipsos, ruim 64% 1Vandaag)

Maarrrrr…. Helaas voor deze ruime meerderheid:
De grote groep mensen die geen veldslag rond Oud & Nieuw wil….

 ...maakt veel minder lawaai, maakt niks kapot
 ...wordt over het hoofd gezien en niet gehoord.

Er wordt gezegd: een vuurwerkverbod is niet te handhaven
>>>> je kunt ook stellen: de vuurwerktraditie is niet te handhaven
Vraag het maar aan de mensen die met O&N in de frontlinie staan: politie, 
brandweer, ambu-medewerkers, artsen en ander medisch personeel

Veel argumenten voor verbod op vuurwerk – Toch maar weer de cijfers -
 Afgelopen jaarwisseling: 1100 slachtoffers (2 doden). 
 Nog steeds mensen in ziekenhuis. 

Bijna 40% gewonden is niet ouder dan 16 jaar.
40% is omstander               60% door legaal vuurwerk
Nog nooit zo veel oogletsel: 187 mensen. Een derde blijvend letsel. 
Kinderen.

 Geweld tegen hulpverleners en handhavers: 
224 politieagenten en 44 onder hulpverleners werden slachtoffer 

 Angst bij dieren is bekend, belangrijk argument van de PvdD
Elk jaar tragische slachtoffers: bij Oss veulen Rico zwaargewond > dood

 Minder genoemd: Angst bij mensen! Veel mensen blijven binnen, zou feestje 
moeten zijn.

 Vernielingen; alleen al bij particulieren 16 miljoen schade.



 Vervuiling (plastics, zware metalen, giftige stoffen).  Bos en in beekdal!

>>>> Een verbod zou niet werken, want is niet te handhaven?
>>>> Vuurwerk tóéstaan is niet te handhaven!
De politie stelt bovendien dat een verbod op vuurwerk beter te handhaven 
is als er een landelijk totaalverbod is. Voor zowel verkopen als afsteken 
vuurwerk.

Waarom zou je geen verbod durven instellen op vuurwerk?
Wetten en regels werken nooit 100%  …..  
Maar werken véél beter dan geen wetten/regels….. 
Zeker op langere termijn. Als mensen er aan gewend raken.

Stél dat Renkum de 20e gemeente wordt met een afsteekverbod. 
En meer gemeenten zouden zich aansluiten. Dat geeft landelijk verbod duw in de 
rug. 

PvdD is alvast al lang overtuigd: landelijk vuurwerkverbod is op termijn 
onvermijdelijk
- … nu voorstanders van een vuurwerkverbod steeds luider hun stem laten horen
- … en de schade voor samenleving zich steeds scherper aftekent als ‘toch niet zo normaal’
- … zien we een aardverschuiving op gang komen die tot in Den Haag reikt

PvdD en  GL-PvdA waren al voor een vuurwerkverbod (initiatiefwet)
Het CDA, jarenlang tegenstander, is nu om                   VVD blijft nog even twijfelen.

Hoe mooi zou het zijn …. als gemeente Renkum zich zou scharen in rij 
gemeenten met vuurwerkverbod.

Dan komende jaarwisseling al profiteren van voordeel dat vorige week bekend werd:
In gemeenten met een vuurwerkverbod was er afgelopen 
jaarwisseling minder schade bij particulieren door vuurwerk.

De bijna 1100 Renkumse ondertekenaars van onze petitie, zijn alvast allemaal vóór.

En dan is er nog een groep inwoners die niet kon meedoen aan de petitie: 
de miljoenen dieren binnen onze gemeentegrenzen.

Van honden, paarden tot eekhoorns, van koeien, vogels tot katten:  hen wordt meestal niks gevraagd. 

Maar gaat het om ‘n vuurwerkverbod………. dan denk ik dat we ‘t antwoord wel kunnen raden.


